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Kedves
Herceghalomiak! 
A Hírmondó hasábjain is búcsúzunk Kányáné 
Kovács Mónikától, a Herceghalomi Polgármesteri 
Hivatal ügyfélszolgálati referensétől, anyakönyv-
vezetőnktől. Egyben itt is szeretnénk megköszönni 
áldozatos munkáját, 13 évnyi szolgálatát, amit ér-
tünk, herceghalomiakért végzett a hivatal köte-
lékében.
Kányáné Kovács Mónika volt a „kapu” a település 
lakossága és a hivatal között. Vele találkozhattak 
először, amikor beléptek az épületbe, és ő köszönt 
el Önöktől, amikor dolguk végeztével távoztak. Ta-
lán nincs találóbb szó, ő volt a kapocs Önök és a he-
lyi közigazgatás között. E mellett pedig számtalan 
párnak kötötte össze közös jövőjét anyakönyvve-
zetőként vagy nyújtott segítséget és vígaszt az el-
hunyt szerettek temetkezési ügyintézésében.
A hivatal meghatározó munkatársától köszönünk 
el, aki ezután máshol folytatja pályafutását. Ehhez 
sok sikert, kitartást és jó egészséget kívánok!
Köszönöm, köszönjük Mónika!

Csizmadia Zsuzsanna, polgármester
Dr. Szelenczy Gabriella, jegyző
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Településünk egyik régi problémája a fokozódó zajterhelés, 
amelynek oka az 1-es számú főközlekedési úton az elöregedő 
és korszerűtlen, a 70-es évek végétől már nem is alkalma-
zott, zajos és hangos kopóréteg. Természetesen, folyamat-
ban van a zajvédő fal tervezése, a megvalósíthatósági le-
hetőségek számbavétele, de most örömmel számolhatok be 
arról is, hogy a közeljövőben „kézzel fogható” vagy inkább 
hallható megoldás születik.
Rövidesen elkezdődik ugyanis a főút burkolatának felújí-
tása a Magyar Közút Nonprofit Zrt.-vel együttműködésben. 
Idén 330 folyóméteren cseréljük az aszfaltburkolatot, amitől 
a zaj nagymértékben csökkeni fog, ugyanis a most meglé-
vő kopóréteget azért nem alkalmazzák évtizedek óta, mert 
hangosnak, zajosnak ítéltetett mind a közlekedők, mind a 
környezetben élők számára. A munkálatok Bicske irányában, 
az 1-es főúton lévő gyalogátkelőhelytől kezdődnek a tervek 
szerint július közepén.
A közbeszerzési eljárás lezárása után kezdődnek a települé-
sen a belterületi utak aszfaltozásai is; öt utca, illetve köz kap 
új burkolatot. Reális célnak tűnik, hogy az önkormányzati 
ciklus végére, vagyis 2024 júniusáig Herceghalomban vala-
mennyi út aszfaltburkolatú legyen – ahogy megígértük!
Közben jó ütemben haladnak a már megkezdett munkálatok 
is, azaz a csapadékvízelvezetés kivitelezése és az új óvodai 
telephely építése. Az Akácos úton a járda felújítása és a vízel-
vezető árok burkolása hosszú és időigényes folyamat. Kérjük 
a munka elvégeztéig türelmüket a közlekedési nehézségek 
miatt. Látva a terveket, biztos vagyok abban, hogy vég-
re méltó lesz Herceghalomhoz a „második” főutcánk is. És 

ami a legfontosabb: idősebb, gyalogosan közlekedő társaink 
végre biztonságosan közlekedhetnek az Akácos úton, hiszen 
a korábban, a járdán a felületi egynetlenségek állandó bal-
esetveszélyt jelentettek számukra. Szintén főleg az idősko-
rúaknak és a mozgáskorlátozottaknak volt nehézkes a köz-
lekedés a temetőben, a járdában lévő szintkülönbség miatt, 
azonban hamarosan elkészül egy rámpa, biztonságosabbá 
téve a kápolna és a sírok megközelítését, illetve a sírok gon-
dozását.
Sokan mondják, hogy a nyár uborkaszezon, de mindenkit 
biztosíthatok arról, hogy Herceghalomban ez nem így van. A 
hivatal dolgozóival és a kivitelezőkkel azon munkálkodunk, 
hogy teljesítsük, amit ígértünk.
És, ha már nyár, több dologról is említést szeretnék tenni. 
Mindenekelőtt ismét gratulálok kitüntetett pedagógusaink-
nak, illetve valamennyiüknek köszönöm áldozatos munká-
ját! Lezárult egy újabb tanév, s diákjaink számos területen 
szereztek elismerést maguk mellett iskolájuknak és Herceg-
halomnak is. Hatalmas büszkeség számomra, hogy egy ilyen 
kis település is tanulmányi versenygyőzteseket, Európa- és 
világbajnok sportolókat ad Magyarországnak. Gratulálok!
Ballagó diákjainknak azt kívánom, hogy találják meg helyü-
ket, boldogságukat a világban, legyenek sikeresek, és sose 
felejtsék el Herceghalmot, ahonnan indultak.
Településünk minden kedves lakójának szép nyarat, sok pi-
henést, gondtalan vakációt kívánok!

Csizmadia Zsuzsanna
polgármester

Tisztelt Herceghalomiak!

HercegHalomi Hírmondó • megjelenik 1000 példányban havonta, ingyenesen.
Kiadja: Herceghalom Község Önkormányzata
Tel.: +36 23 530 560 • e-mail: hirmondo@herceghalom.hu • www.herceghalom.hu
Felelős szerkesztő: S. Janek Réka • janek.reka@gmail.com | Fotók: Kristóf istván
iSSn: 2063-0778 | nyomdai munkák: cordoba nyomda Kft.
Hirdetésfelvétel, kéziratleadás: Herceghalomi Polgármesteri Hivatal (gesztenyés út 13.)
A hirdetések tartalmáért a Kiadó nem vállal felelősséget.
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Herceghalom Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének június 6-ai ülésén 
hozott döntései

• A Képviselő-testület elfogadta és megalkotta a köztisz-
taságról, a hulladék elszállításáról és az állattartás szabá-
lyairól szóló új önkormányzati rendeletét, továbbá, tekin-
tettel arra, hogy 2023. július 01-től a települési szilárd hul-
ladékkezelés feladatai nem az önkormányzatokhoz fognak 
tartozni, hatályon kívül helyezte a települési szilárd hulla-
dékkezeléssel kapcsolatos közszolgáltatás ellátásáról szó-
ló 14/2018. (XII.31.) önkormányzati rendeletét.

• Döntés született a felsőfokú oktatási intézményben ta-
nuló herceghalomi fiatalok részére nyújtandó ösztöndíj 
alapításáról szóló 4/2009.(II.10.) önkormányzati rendelet 
módosításáról is. A testület az ösztöndíj adható összegét 
7.000.-Ft/hó és 15.000.-Ft/hó közötti összegre megemelte.

• A képviselő-testület eredményesnek minősítette a Her-
ceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola, 
valamint a Herceghalmi Csicsergő Óvoda közétkeztetési 
szolgáltatására kiírt beszerzési pályázatát. Összességében 
a legelőnyösebb érvényes ajánlatot a Julienne Szolgáltató 
és Kereskedelmi Kft. adta. A közétkeztetési szolgáltatás 
ellátására a nettó 78.938.605.-Ft/1+1 év összeget az önkor-
mányzat a mindenkori éves költségvetésében biztosítja.

• A testület a Herceghalom Község Településrendezé-
si Eszközeinek módosítása a Gesztenyés út melletti óvo-
da bővítése érdekében c. tervvel kapcsolatban az egyes 
tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 
2/2005. (1.11.) Korm. rendelet szerint a környezet védelmé-
ért felelős szervek véleményét kikérte, melyek nem tar-
tották szükségesnek a környezeti értékelés elkészíttetését 
a tervmódosítás kapcsán. A képviselő-testület a lefolyta-
tott partnerségi egyeztetés véleményezési szakaszát le-
zárta. A véleményezési idő alatt észrevétel, vélemény a 
partnerek és a lakosság részéről nem érkezett. A testü-
let felhatalmazta a polgármestert, hogy a módosítás el-
fogadásához szükséges egyszerűsített eljárás záró véle-
ményezési szakaszát Pest Vármegye Állami Főépítészénél 
kezdeményezze.

• A testület támogatta Herceghalom Településrendezési 
Eszközeinek a Kiserdő utca menti 220/21 és 220/22 hrsz-
ú ingatlanokon a kertvárosias lakóterületfejlesztés érde-
kében történő módosítását, mely során új beépítésre szánt 
területet nem jelölt ki.

• A képviselő-testület a „Herceghalom Község Helyi Épí-
tési Szabályzatának 2023. évi újabb módosítása a kutató-
intézet területének északkeleti területrészén lévő kuta-
tólaboratórium fejlesztésével érintett 267/4 hrsz-ú és a 
267/5-/6 hrsz-ú (volt 268 hrsz) területekre „nemzetgaz-
dasági szempontból kiemelt jelentőségű beruházás érde-
kében” című tervvel kapcsolatban a környezet védelmé-
ért felelős szervek véleményét kikérte, melyek nem tar-
tották szükségesnek a környezeti értékelés elkészíttetését 
a tervmódosítás kapcsán. A képviselők a tervmódosítás-
sal kapcsolatban ,,településtervek tartalmáról, elkészíté-
sének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes telepü-
lésrendezési sajátos jogintézményekről” szóló 419/2021. 
(VII. 15.) Kormányrendelet szerinti E-TÉR felületen, vala-
mint a Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-
testületének a partnerségi egyeztetések szabályairól szó-
ló 2/2017. (III. 20.) önkormányzati rendelete szerint, illetve 
a veszélyhelyzet ideje alatt egyes szervezetek működésé-
re vonatkozó, továbbá egyes közigazgatási eljárási szabá-
lyok megállapításáról” szóló 146/2023. (IV. 27.) Korm. ren-
delet figyelembe vételével lefolytatott partnerségi egyez-
tetés véleményezési szakaszát lezárták. A véleményezé-
si idő alatt észrevétel, vélemény a partnerek és a lakosság 
részéről nem érkezett. A testület felhatalmazta a polgár-
mestert, hogy a módosítás elfogadásához szükséges egy-
szerűsített eljárás záró véleményezési szakaszát Pest Vár-
megye Állami Főépítészénél kezdeményezze.

• A Magyar Közút Nonprofit Zrt. Pest Vármegyei Igazgató-
sága az 1 sz. főút aszfalt burkolatának szakaszos felújítá-
sát azokkal a feltételekkel támogatja és a bedolgozáshoz 
szükséges gépláncot (human és gépi erőforrást) valamint 
forgalomelterelést akkor biztosítja, amennyiben az ön-
kormányzat a melegaszfalt és a szállítási költséget vállal-
ja bruttó 20 millió forint értékben, mellyel kb 330 fm asz-
faltburkolat felújítását lehet megvalósítani.

• A képviselők a Bem József utca, Őzike köz, Bokréta köz, 
Vadvirág utca útépítésével, valamint a Móriczi út végi 
parkoló megépítésével kapcsolatos közbeszerzési eljá-
rás lefolytatásával a CORDICT Kft. kivitelezőt bízta meg 
490.000 Ft + ÁFA értékben. A feladat ellátására a fedezetet 
az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 7/2023. 
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(III.09.) önkormányzati rendeletének 24. mellékletében 
biztosítja.

• A testület úgy döntött, hogy a 2023. évben megjelent Ma-
gyar Falu Program útfelújítási pályázaton a Sándor Móricz 
téri útszakasz aszfaltozásával kíván indulni.

• A képviselők az önkormányzati intézmények (orvosi ren-
delő és váró, fogorvosi rendelő, valamint a védőnői szo-
ba és váró és összes mellékhelyiség, illetve Polgármesteri 
Hivatal előtere) festésével a Corgon-Fém Kft.-t bízta meg 
bruttó 2.000.000 Ft keretösszeg értékben. A feladatok el-
látására a fedezetet az önkormányzat 2023. évi költségve-
téséről szóló 7/2023. (III.09.) önkormányzati rendeletének 
9. mellékletében a Felújítási kiadások terhére biztosítják.

• A képviselő-testület a Herceghalomi Polgármesteri Hi-
vatal Alapító Okiratában – jogszabály változás miatt – a 

„041231 – Rövid időtartamú közfoglalkoztatás” kormány-
zati funkció kódját törölte.

• A testület felkérte a Zongor Bt.-t, hogy készítsen 1 db 
piaci sátort 30x30 mm zártszelvényből. A fedezetet (bruttó 
210.820 Ft-ot) az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről 
szóló 7/2023. (III.09.) önkormányzati rendeletében az álta-
lános tartalékkeret terhére biztosítja.

• A képviselők a temetőkápolna előtti rámpa kialakítá-
sával az Adrup Kft.-t bízta meg 679.688 Ft + ÁFA érték-
ben. A feladatok ellátására a fedezetet az önkormányzat 
2023. évi költségvetéséről szóló 7/2023. (III.09.) önkor-
mányzati rendeletében az általános tartalékkeret terhé-
re biztosítják. 

• Péter László herceghalomi lakos 2014. évben felajánlott 
a településnek egy korpuszt a Petőfi utcai parkban felál-
lítandó kőkeresztre. Erről hozott támogató határozatot a 

képviselő-testület. A költségeire bruttó 2.000.000 Ft ke-
retösszeget biztosít az önkormányzat a teljesülendő ka-
mattöbblet bevétel terhére. A kőkereszt elkészítésével Fe-
jér Máté kőfaragót, épületszobrászt bízták meg. 

• A testület elfogadta a 100%-os tulajdonát képező Her-
ceghalomi Községfejlesztési Kft. 2022. üzleti évről szóló 
beszámolóját tartalmazó mérlegét. 

• A képviselők elnapolták a sportcsarnok névadásával 
kapcsolatos előterjesztés tárgyalását a következő mun-
katerv szerinti képviselő-testületi ülésre és felkérték a 
Polgármesteri Hivatalt, hogy kérjen be 3 árajánlatot a 

„Bácsalmási Gábor Sportcsarnok” felirat elkészítésére és 
felszerelésére.

• A testület elfogadta a Herceghalom Kultúrájáért Egyesü-
let támogatási kérelmét. A döntés értelmében az egyesület 
által szervezett Táncklub, Meseösvény, Tanösvény projekt, 
Tündérmanó program megvalósítására 500.000 forint tá-
mogatást biztosít az önkormányzat a 2023. évi költségve-
tésének civil szervezetek támogatási kerete terhére, va-
lamint a Táncklub részére a Tornacsarnokot próbák cél-
jából – bérleti szerződésben foglalt feltételekkel – térí-
tésmentesen biztosítja, amennyiben az Egyesület vállal-
ja, hogy a Táncklub térítésmentesen fellép a községi ren-
dezvényeken, a Meseösvény programot a település gyer-
meknapi rendezvényén az Egyesület megvalósítja, vala-
mint a Tündérmanó és Tanösvény projekteket úgy folytat-
ja, hogy azok tárgyai a település közterületeiről elérhetőek 
legyenek.

• 2023. augusztus 16-i hatállyal a Herceghalmi Csicsergő 
Óvoda vezetőjének ismét Varga-Tóth Csabát választotta 
meg öt évre a képviselő-testület.

• A képviselő-testület használati megállapodást köt a Közép-
Duna-Völgyi Vízügyi Igazgatósággal a Herceghalom 321/245 
hrsz. (kivett árok), a 054 hrsz. (kivett vízfolyás), a 218 hrsz. 
(kivett patak), a 441 hrsz. (kivett vízfolyás) és a 011 hrsz. (ki-
vett árok) ingatlanokkal kapcsolatban. 

• A P+R parkolók bővítése kapcsán határozat született arról, 
hogy Herceghalom község településrendezési eszközeinek 
egyszerűsített eljárás keretében -a Herceghalom 044, 051, 
052/2 és 052/3 hrsz-ú telkekre vonatkozóan- történő módo-
sítását a „KÖZLEKEDÉS” Tervező Iroda Kft. költségviselésé-
vel a VÁROS-TEAMPANNON Kereskedelmi és Szolgáltató Kft 
készíti el.

• A testület pályázatot nyújt be konzorciumi megvalósításban 
a Klímabarát Települések Szövetségének „Az együttműködés-
ben a klímatudatos vízgyűjtő-gazdálkodásért” című felhívá-
sára. A konzorcium vezetője Zsámbék Város Önkormányzata.

• Módosításra került az önkormányzat és Nemes Gábor hon-
lap üzemeltető között 2021. november 19-én létrejött meg-
bízási szerződés. A szerződés módosítása a honlap élesítését 
követő 60. napon lép hatályba azzal a további feltétellel, hogy 
a jelenlegi honlappal párhuzamosan legyen elérhető. A fel-
adat ellátására (üzemeltetésre és grafikai feladatok elvégzé-
sére) 600.000 Ft/év + ÁFA (50.000 Ft/hó + ÁFA) fedezetet biz-
tosít az önkormányzat. 

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
június 20-ai rendkívüli ülésén hozott döntései
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Megszülettek
Szabó réka és dr. dóda Balázs kislánya, 
dóda csenge 
Villányi-Kalmár Boglárka és  Villányi Ádám kislánya, 
Villányi luca 
Bakó Katalin  és csontos Béla lászló kislánya, 
csontos Blanka

elhunyt
csókási Zsolt,  1968

nyugodjon békében!Isten éltesse őket!

• Az Észak-budai Szent János Centrumkórház Főigazgató-
sága megkeresésére, az egészségügyi alapellátásról szó-
ló 2015. évi CXXIII. tv. alapján,  a védőnői alapellátás 2023. 
július 01. napjával történő átalakítása tárgyában. a védő-
női ellátás biztosítására vonatkozó feladat ellátására szol-
gáló ingatlan és ingó eszközök ingyenes használatba adá-
sa tárgyában döntött a képviselő-testület a megállapodás 
elfogadásáról.

•  Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete korábban felhatalmazta Csizmadia Zsuzsanna 
polgármestert, hogy az önkormányzat és a hozzá tartozó 
költségvetési szervei rendelkezésére álló, szabad pénzál-
lományból 500 millió forint erejéig, folyamatosan, a leg-
kedvezőbb feltételek mellett, havi betéti lekötéssel a fo-
lyószámla kamatát meghaladó kamatra, a likviditás biz-
tosítása mellett kösse le. Tekintettel arra, hogy a lekötési 
feltételek állandó változásban vannak, illetve a likviditás 
biztosítása miatt havonta módosulhat a szabad pénzállo-
mány nagysága, korlátlan összeg lekötését hagyta jóvá a 

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
június 23-ai rendkívüli ülésén hozott döntései

testület azzal, hogy folyamatosan, a legkedvezőbb felté-
telek mellett, 30-30 napra történhet a betéti lekötés, mi-
nimum 6 %-os kamatra, a likviditás biztosítása mellett. 
Tekintettel arra, hogy az iparűzési adó realizálódása miatt 
jelenleg több szabad pénzeszköz áll rendelkezésre, indo-
kolt magasabb összegű betét lekötése, a korábbi határozat 
módosítása.

• A Bem József utca, Őzike köz, Bokréta köz és Vadvirág 
utca útépítésével, a Móriczi út végi parkoló kialakításával 
kapcsolatos közbeszerzési eljárás lefolytatásáról, a pályá-
zati kiírásról is határozat született.

• A képviselő-testület tulajdonosi hozzájárulást adott a 
Herceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Is-
kola tetőterének átalakításához.

A rendeletek és a határozatok pontos szövege mellékleteik-
kel egyetemben megtalálhatóak a www.herceghalom.hu ol-
dalon, illetve a rendeletek az önkormányzat hirdetőtábláján 
is kifüggesztésre kerülnek.

• A testület 50.000 Ft támogatást nyújt az Ormos Imre Ala-
pítvány részére a települést érintő egyetemi térségfejlesz-
tési, örökségvédelmi, turisztikai, kert- és agrárkörnyezet-
gazdálkodási tanulmány elkészítése céljából.

• A képviselők Toma Krisztina Herceghalom Községi 
Könyvtára könyvtárvezetői megbízatását 2023. július 15-
től teljes munkaidős foglalkoztatás mellett 2023. december 
31–ig meghosszabbítja. A feladat ellátására bruttó 752.000 
Ft/hó keretösszeget biztosít, amely az önkormányzat 

2023. évi költségvetésében betervezésre került. További 
1.000.000 Ft-ot átcsoportosít az általános tartalékkeret-
ből a Herceghalom Községi Könyvtára személyi juttatások 
előirányzatok terhére.

• A testület 210.000 Ft vissza nem térítendő támogatást 
nyújt külföldi vendégszereplése, utazási és kint tartózko-
dási költségeinek enyhítésére Görbéné Palócz Rózsa Szil-
via herceghalomi lakosnak.

"
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Közlekedési kérdőív –
Mert fontos az itt élők véleménye

Tisztelt Hölgyem/Uram, kedves Herceghalomi Lakos!

Herceghalom község készülő közlekedésfejlesztési koncepciója kidolgozásához szeretnénk tájékozódni a rendszeres kerék-
páros, gyalogos közlekedési szokásaikról. 
Felmerült ezen kívül egy K+R parkoló (gyereket kirakó/felvevő parkoló, 5 perces megállással) létesítésének a szükségessége, 
ezzel kapcsolatban is kíváncsiak vagyunk véleményére.  
Kérem, hogy a fentiek érdekében töltsék ki a kérdőívet, és papír alapon adják le a Herceghalomi Polgármesteri Hivatalban, 
vagy küldjék el e-mailen a polghiv@herceghalom.hu  címre.

Köszönöm szépen!
Csizmadia Zsuzsanna, polgármester

Rendszeresen közlekedik-e így?
 KÖZLEKEDÉSI ESZKÖZ (jelölje x-szel)

Kerékpár, roller, hasonló Gyalog

Naponta 
(munkába, iskolába, óvodába, 
boltba, vasútállomásra)

  

Hétvégéken 
(kirándulni, sportolni)

  

  

Naponta reggel/délelőtt
KÖZLEKEDÉSI ESZKÖZ

Kerékpár, roller, hasonló Gyalog

Honnan indul (pontos hercegha-
lomi induló cím, utca)?

  

Mikor?   

Úticél (Herceghalmon belül utca, 
házszám is)

  

Útba ejt-e iskolát/óvodát/boltot? 
Az útba ejtett cím:

  

Rendszeresen használt útvonal 
Herceghalmon belül (érintett 
utcák felsorolása)

  

Szükség lenne-e ezen az útvo-
nalon kijelölt kerékpárútra?

  

Szükség lenne-e ezen az útvo-
nalon járdára, gyalogútra?

  

Egyéb javaslat   

"
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 Naponta délután
KÖZLEKEDÉSI ESZKÖZ

Kerékpár, roller, hasonló Gyalog

Honnan indul (pontos hercegha-
lomi induló cím, utca)?

  

Mikor?   

Úticél (Herceghalmon belül utca, 
házszám is)

  

Útba ejt-e iskolát/óvodát/boltot?   

Az útba ejtett cím (Herceghal-
mon belül utca, házszám is)

  

Rendszeresen használt útvonal 
Herceghalmon belül (érintett 
utcák felsorolása)

  

Szükség lenne-e ezen az útvo-
nalon kijelölt kerékpárútra?

  

Szükség lenne-e ezen az útvo-
nalon járdára, gyalogútra?

  

Egyéb javaslat   

 

 Hétvégéken
KÖZLEKEDÉSI ESZKÖZ

Kerékpár, roller, hasonló Gyalog

Honnan indul (pontos hercegha-
lomi induló cím, utca)?

  

Úticél (Herceghalmon belül utca, 
házszám is)

  

Rendszeresen használt útvonal 
Herceghalmon belül (érintett 
utcák felsorolása)

  

Szükség lenne-e ezen az útvo-
nalon kijelölt kerékpárútra?

  

Szükség lenne-e ezen az útvo-
nalon járdára, gyalogútra?

  

Egyéb javaslat   

"



Felsőoktatási pályázat
Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a felsőokta-
tásban nappali tagozaton tanuló herceghalomi állandó lakcímmel rendel-

kező fiatalok számára az alábbi pályázatot hirdeti meg:

Pályázati cél: A fiatalok bevonása a község életének színesítésébe, tudásuk hasznosítása.
A pályázat tartalmazza:
 - a pályázó nevét, lakhelyét,
 - a felsőfokú oktatási intézmény nevét, karát, címét,
 - a tanult szakágat,
 - képzés jellegét, időtartamát (pl: alap, mester, osztatlan képzés – képzési idő),
 - hallgatói jogviszony igazolását, mellékletben,
 - a pályázó jelölje meg azt a tevékenységet, amelyet képességei birtokában a község javára fordíthat,
 - a vállalás időpontját, folyamatát, rendszerességét, helyét,
 - a pályázó nyilatkozatát arról, hogy nem áll teljes munkaidős foglalkoztatási jogviszonyban.
A közreműködés lehetséges területei:
 a) civil szervezeteknek segítség nyújtása
 b) program szervezése, lebonyolítása
 c) pályázatok figyelése, elkészítése
 d) idegen nyelvtudás felajánlása
 e) informatikai fejlesztésekben részvétel
 f) továbbá minden olyan tevékenység, amely a község közösségi életének fejlesztését szolgálja
 g) lehetőség szerint részvétel az önkormányzati rendezvényeken.
A pályázó vállalásának mérhetőnek, ellenőrizhetőnek, számonkérhetőnek kell lennie.

A pályázat beadási határideje: szeptember 15.

A beérkezett pályázatok értékelése a Humán és Környezetvédelmi Bizottság szeptemberi ülésén történik. Nem érté-
kelhető az a pályázat, amely nem felel meg a pályázati felhívás feltételeinek, hiányos, illetve határidőn túl érkezett.
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság pályázónként a soron következő tanulmányi év 8 hónapjára, a helyi ren-
deletben meghatározott összegű ösztöndíj megállapítására tesz javaslatot a Képviselő-testületnek. A Képviselő-
testület a Humán és Környezetvédelmi Bizottság javaslata alapján a pályázatokról szeptemberi ülésén dönt.
Az ösztöndíj egy tanulmányi évre, 8 hónapra szól.
A pályázó kizárólag az először benyújtott sikeres pályázatában feltüntetett képzés időszakára vonatkozóan jogo-
sult évente benyújtani az ösztöndíj pályázatot. Mentesül ez alól az a pályázó, aki képzési idejét követően, az adott 
szakirányon folytat tanulmányokat (pl: alapképzés után mesterképzés).
Érdemi elbírálás nélkül elutasításra kerül a pályázat:
 a.) ha a pályázó teljes munkaidős foglalkoztatásra irányuló jogviszonyban áll,
 b.) bármely, a pályázat elbírálása szempontjából jelentős tényt nem hozza a bizottság tudomására.
A pályázat eredményére vonatkozóan, a pályázó értesítéséről, adott év szeptember 30-ig a jegyző gondoskodik.
A pályázóval a Képviselő-testület ösztöndíjas szerződést köt, a megítélt összeg átutalásáról minden hónap 10-ig a 
jegyző gondoskodik.
A pályázók az ösztöndíj elfogadásával kötelezettséget vállalnak arra, hogy vállalt tevékenységükkel képességeik 
birtokában a község javát szolgálják.
Kötelezettségük továbbá:
 a.) folyamatos kapcsolattartás a pályázat kiírója által megjelölt személlyel,
 b.) január 30-ig beszámoló készítése a pályázatban vállalt feladatok megvalósításáról,
 c.) június 30-ig éves írásos összefoglaló készítése a vállalt feladatok megvalósításáról,
 d.) szemeszterenként a felsőoktatási intézmény által kiadott hallgatói jogviszony igazolása.
Fenti kötelezettségek ellenőrzése eredményeként a Humán és Környezetvédelmi Bizottság félévenként az ösztöndíj 
folyósítására, összegének változtatására, vagy megvonására tesz javaslatot a Képviselő-testületnek.
 
Herceghalom, 2023. június 15.

 Csizmadia Zsuzsanna  polgármester

"
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Kórustalálkozó

Az elmúlt években a vírushelyzet okozta korlátozások mi-
att elmaradt a már hagyománnyá vált Tavaszi Kórustalál-
kozó, amelyet herceghalomi Labdarózsa Kórus Egyesület 
szervez hosszú ideje. A színvonalas rendezvénynek ezút-
tal az Abacus Hotel adott otthont, melynek Milton terme 
meg is telt az érdeklődőkkel.
A május végi rendezvényen fellépett az Alcsútdobozi Echo 
Kórus Kiss Ferenc karnagy vezetésével, a biatorbágyi 

Pászti Miklós Vegyeskórus Barlay Zsuzsa karnagy veze-
tésével, a Törökbálinti Kamarakórus Boros Tibor vezeté-
sével, illetve a házigazda Labdarózsa Kórus, melynek kar-
nagya Teleki László.

A rendezvény főszervezői Dregusné Pusztai Márta és Dre-
gus Márta voltak.

a laBdaróZSa KóruS néHÁny éV KiHagyÁS uTÁn iSméT megrendeZTe a KóruSTalÁlKoZóT 
HercegHalomBan.

Fotók: Kristóf István
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gyermeknap

Bábelőadás, zenés színpad, gyerekkoncert, meseösvény, 
tűzzománc- és üveglencsekészítés, KRESZ-oktatás, ku-
tyás bemutató, arcfestés, lovaskocsikázás, ugrálóvár, 
akadálypálya – és még sok-sok élmény várta a gyerme-
keket, hogy egy felejthetetlen napot töltsenek el együtt, 
illetve szüleikkel.
A finom ételeket, italokat a Nocsak bisztró, a Mozgáskor-
látozottak Egyesülete, a Nyugdíjas Klub, a Pajti Grill büfé 
és a King Candy biztosították.
Ezúton is köszönjük a herceghalomi civilek és civil szer-
vezetek részvételét és segítségét, mert nélkülük a prog-
ram nem lett volna ilyen sikeres, színes és fergeteges. Kö-
szönet illeti a Herceghalom Kultúrájáért Egyesületet, a 
Mozgáskorlátozottak Egyesületét, a Nyugdíjas Klubot, 
Barta Viktóriát, Cserkuti Edinát és Szabó Lászlót.

Csizmadia Zsuzsanna

ZSúFolÁSig megTelT a KulTurÁliS éS egyHÁZi KÖZPonT KÖrnyéKe aZ ÖnKormÁnyZaT 
ÁlTal SZerVeZeTT gyermeKnaPon.
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Fotók: Kristóf István

Pedagógusnap

Köszöntőbeszédében hangsúlyozta, nem csak a saját ne-
vében, hanem a közösség valamennyi óvodása, diákja, a 
szülők és minden hercegalomi nevében szeretné megkö-
szönni a pedagógusok és segítőik áldozatos munkáját.
A lezárult tanévben Év Pedagógusa díjat kapott Peregi-
Buzár Valéria, Furikné Kiss Mónika és Hetzmann Mária. A 
Herceghalom Kiváló Pedagógusa Díjat idén Zsohárné Stri-
cker Katalin vehette át. Zsohárné Stricker Katalin polgár-

mesteri elismerésben is részesült a a herceghalomi általá-
nos iskolában szívvel, lélekkel  és szeretettel végigtanított 
32 év okán. (A vele készült interjú a 16. oldalon olvasható.)  

Az Érdi Tankerületi Központ pedagógusnap alkalmából  
Zsohárné Stricker Katalinnak Pedagógus Szolgálati Em-
lékérmet, Enyedi Juditnak pedig Aranycsengő Oklevelet 
adományozott.

PedagóguSnaP alKalmÁBól KÖSZÖnTÖTTe cSiZmadia ZSuZSanna a HercegHalomi 
óVoda éS iSKola dolgoZóiT.
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elhunyt Bácsalmási gábor

A település lakói közösen gyújtottak mécsest Bácsalmá-
si Gábor emlékére. A csendes megemlékezésen Horváth-
né Gacsályi Marianna, a Herceghalmi Általános Iskola és 
Alapfokú Művészeti Iskola intézményvezetője mondott 
búcsúbeszédet. 

,,Mély megrendüléssel értesültünk, hogy tragikus hirtelen-
séggel, élete 50. évében elhunyt Bácsalmási Gábor, a Her-
ceghalmi Sportegyesület elnöke, kosárlabda szakedző, test-
nevelő tanár, sportoló. 
Személyében olyan nagyszerű embert ismertem, akinek 
emberi vonásai, jelleme példaként állnak minden sportoló, 
minden pedagógus előtt. Alázat, emberség, maximalizmus, 
kitartás, gyermekcentrikusság, becsület, lelkiismeretesség, 
mind a jellemzői voltak. 
Együtt indult a pályánk itt, Herceghalmon. 2009-ben, ami-
kor idekerültem a Herceghalmi Általános Iskolába, abban az 
évben alakult a Herceghalmi Sportegyesület, melynek Bács-
almási Gábor volt az elnöke. 
Mindig egy cél lebegett a szeme előtt, hogy a gyerekeknek jó, 
jobb legyen. Helyben biztosítani azokat a feltételeket, ame-
lyek egy nagyobb klubban, egyesületben alapként megvan-
nak. Gábor egy olyan ember volt, akire mindenki felnézett. 
Tisztaságot sugárzott, és egyben tiszteletet mutatott em-
bertársai, diákjai felé, ezzel ösztönösen kivívta magának a 
tiszteletet. Csendes, halk szavú, nyugalmat árasztó, őszinte, 
lelkiismeretes embernek ismertem, és dolgoztam vele köz-
vetetten 14 évig. Nyári kosárlabda táborok állandó szerve-

zője volt, mely nyaranta 5 héten át mindig teltházzal mű-
ködött, mutatva, hogy mennyire népszerű a gyermekek kö
rében. Úgy tanította a gyerekeket a sportágra, hogy meg-
szerették nem csak a kosárlabdát, de magát a sportolást, a 
mozgást is. Szívesen jártak hozzá, mert gondoskodást, tö-
rődést, szeretetet kaptak tőle. Feleségével, Andreával közö-
sen szervezték az úszásoktatást az Abacus Hotelben, majd a 
Bicskei Tanuszodában. Az egyesületük által iskolánk udva-
ra, tornacsarnokunk kosárpalánkokkal gazdagodott, éven-
te sportszercsomagokkal, labdákkal támogatták iskolán-
kat. Ők egy olyan házaspár, akik arra tették fel az életüket, 
hogy a gyermekekkel megszerettessék a sportot, a mozgás 
örömét, élvezetét, ahogy ők fogalmaztak: nekik az a fontos, 
hogy szeressenek hozzájuk járni. És ez maradéktalanul sike-
rült. Kezük alatt nemzedékek nőttek fel. Gábor olyan benső-
séges viszonyt, kapcsolatot teremtett a diákokkal, hogy azt 
tanítani kellene. Az az ember volt, akiben a pedagógia és a 
szakmaiság, alázat találkozik. A nagybetűs pedagógus, aki 
példaképként áll tanárok, diákok, szülők, sportolók előtt, 
előttünk. 
Drága Gábor! Nem búcsúzom, mert emléked örökre itt ma-
rad velünk, a herceghalmi sportcsarnok, iskolánk falai kö-
zött. Nincsenek szavak... 
Őszinte részvétem fejezem ki családjának, iskolánk vala-
mennyi pedagógusa, munkatársa, diákjai, szülői nevében. 
Nyugodj békében!’’

ÉletÉneK 50. ÉvÉben, MáJuS 16-án tRAgIKuS HIRtelenSÉggel elHunyt bácSAlMáSI 
gáboR KIváló SpoRteMbeR, teStnevelő tAnáR, KoSáRlAbdA edző.
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„Szeretlek, Kati néni”

Herceghalmi vagyok, ez a szülőházam, ahol most beszél-
getünk. A szüleim a hajdani állami gazdaság révén kerül-
tek ide, édesanyám Mányból, édesapám pedig a mai Szer-
bia területéről, mint kitelepített sváb. Itt jártam a gazda-
ság bölcsődéjébe, óvodájába – ami a mai posta épületében 
volt –, aztán pedig általános iskolába is, ahol már anyu-
kám is koptatta az iskolapadot, a korábbi hatosztályos, 
osztatlan elemi iskolában. 
Szuper tanítóm, felsős tanáraim voltak – valószínűleg ez 
indított el a pedagógusi pálya irányába. Sokat köszönhe-
tek volt osztályfőnökömnek, Köteles Ilonának, illetve a volt 
történelem tanáromnak, Góg Mátyásnénak, aki az iskola 
igazgatója volt még akkor is, amikor ide kerültem tanítani.
Ez volt az első munkahelyed?
Hét évet tanítottam Törökbálinton, közben levelezőn vé-
geztem el a főiskolát. Anyukám 10 éves koromban meg-
halt, így dolgoznom kellett és akartam is. Nem szerettem 
volna rögtön ide jönni, mert Herceghalomban akkoriban 
mindenki ismert. Ifivezető voltam, rengeteget táboroz-
tam a gyerekekkel, levezettem a farsangokat a 8. osztály 
után egészen 20 éves koromig, és nem szerettem volna, ha 
a „következő héten” én vagyok az egyik helyi tanítónéni, 
akit magázni kell ezentúl a szomszéd gyereknek is.
1991-ben, amikor a legendás Szegfű Ibi néni nyugdíjba 
ment, üzentek nekem, hogy van egy hely, hívtak ide taní-
tani, és én jöttem, s nem bántam meg.

Nem volt sok 32 év egy helyen? Ráadásul egy kis faluban.
Gyakorlatilag tényleg mindenkit ismertem. Akkoriban 
nem autóval jártak az emberek, hanem gyalog, és én a 
gyerekeket már babakocsis koruktól fogva ismertem. 
Nagyon családias volt az egész. Az én iskolás koromban 
négy tanterem volt, délelőtt jártak az alsósok, délután a 
felsősök, aztán pedig fordítva, mielőtt kibővítették vol-
na az iskolát. Nagyon szép időszak volt, de persze utána 
is, az egyre nagyobb iskolában, amikor már én is tanítot-
tam. 32 évig dolgoztam egy helyen, 50 évet gyakorlatilag 
a herceghalmi Gesztenyés úton töltöttem, mégsem érzem 
soknak.
Mikor döntötted el, hogy tanítani szeretnél?
Gimnazista koromban, mint vidéki gyereket, megke-
restek különböző főiskolák azután érdeklődve, hogy mi 
szeretnék lenni. Akkoriban így próbáltak segíteni. Mi-
után mondtam, hogy tanár, elkezdtek kis feladatsoro-
kat küldözgetni, hogy felkészítsenek a felvételire. Ma-
gyar-történelem szakra készültem egy főiskolás men-
tor segítségével, de végül nem mentem el szóbelizni 
Egerbe – most sem tudom, miért. Az írásbelit megír-
tam, rengeteg pontom volt, így jutottam be Zsámbékra, 
a tanítóképzőbe.
Befolyásolt az egész folyamatban az, hogy általános is-
kola után sem szakadtál el a gyerekektől, itt maradtál 
ifivezetőnek?

geneRácIóKAt tAnított Meg íRnI, olvASnI. neM cSAK ő ISMeRt SzInte MIndenKIt 
HeRcegHAloMbAn, de őt IS Rengetegen ISMeRIK, SzeRetIK, tAnítványAI RAJongtAK ÉRte. 
tÖbb MInt HáRoM ÉvtIzed után, SzepteMbeRben MáR neM ő FogJA A JelKÉpeS RózSáS 
BolTíVen KereSZTül ÁTVeZeTni aZ óVodÁSoKaT aZ iSKolaPadBa, de nem SZereTne 
Végleg BúcSúT inTeni a gyereKeKneK. ZSoHÁrné STricKer KaTalinnal, KaTi néniVel 
beSzÉlgettünK nyugdíJbA vonuláSA oKán.
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Egészen biztosan. Később jöttem rá, hogy az osztályfőnö-
köm nagyon féltett, nem akarta, hogy elkallódjon az árva 
kislány, ezért mindenhova cipelt magával nyolcadik után 
öt éven keresztül. És a mai napig járok hozzá, sőt, tavaly 
osztálytalálkozón voltunk nála és újból gyerekek voltunk.
Nem volt furcsa, hogy – ahogy említetted – gyakorla-
tilag sokáig csak az ismerőseid gyerekeit tanítottad?
Inkább jó érzés volt, mint ahogyan az is, hogy a beköltö-
zési hullám után rengeteg kedves családot ismertem meg.
Sosem bántad meg, hogy tanár lettél? 
Ma is ezt választanád?
Biztosan ezt választanám, sosem bántam meg. Egy rö-
vid periódus volt, amikor olyan osztályom volt, akik-
kel nehezen csiszolódtunk össze, 6 hét helyett 6 hóna-
pig tartott. Azt hittem alkalmatlan vagyok a feladatra, s 
azt mondtam viccelődve a kollégáknak, hogy elmegyek 
pénztárosnak az akkor még létező Cora áruházba. De át-
lendültünk a nehézségeken, a végére már velük is min-
den szuper volt.
Igazán sok időt töltöttél a pályán, hogy látod, meny-
nyire változtak meg a gyerekek az idők során?
Nehéz megfogalmazni. Az egész világ megváltozott, ve-
le együtt a gyerekek is, a szüleik is. Azt vettem észre, és 
ez lehet, hogy meglepő lesz, hogy a gyerekek egyre oko-
sabbak, nyitottabbak, műveltebbek. Korábban 3-4 kitű-
nő gyerek volt egy osztályban, most rendszerint 10 kör-
nyékén. Negyedikes korukra sokan elég jól tudnak ango-
lul, ami szintén megdöbbentő, mert nyilván nem a nyelvi 
oktatásnak köszönhető mindez ebben a korban, hanem 
azoknak az okoseszközöknek, kütyüknek, amiket hasz-
nálnak. Még ha nem is szeretem ezeket a dolgokat, be kell 
látnom, hogy van hasznuk, lehet értelmesen is használ-
ni pl. a telefonokat, informatikai eszközöket, csak ügye-
sen meg kell találni a határokat, mielőtt függővé teszi a 

gyerekeket. Az is biztos, hogy bármennyire tiltakozunk 
ellene, ez a jövő.
Tudod, hagy nagyjából hány gyerek köszönheti neked, 
hogy megtanult írni, olvasni?
A pályán töltött idő miatt mindenki óriási számot vár 
most, de csak 4 évente kaptam új osztályt, GYES-en is 
voltam. Körülbelül 300 gyerkőc lehetett összesen. Ez sem 
kevés, persze. Minden osztályomnak őrzöm a dolgait, van 
egy dobozuk, amiben rajzok, írások vannak. A néhány 
nappal ezelőtti bankettre is elvittem a ballagó nyolcadi-
kosoknak az elsős rajzaikat a családról, illetve olyanokat, 
hogy mi leszek, ha nagy leszek. Nem tudnék megválni 
ezektől, pedig itthon lassan megtelt a kis dolgozószobám, 
és a szertáram is tele van még.
Nagyon kötődöm a gyerekekhez. Nyilván meg tudom ta-
nítani a nyelvtant, de én azt akartam, hogy jól érezzék 
magukat, ez volt a legfontosabb.
Hogyan tovább? Elképzelni is furcsa, hogy nem látunk 
majd reggelente, amint a temérdek holmiddal, a kis-
kosaraddal vagy a húzogatós „banyatankkal” az isko-
lába sétálsz.
Most egy picit pihenek, de szükségem van a gyerekek és a 
kollégák társaságára, így, ha majd valamikor hívnak, ta-
lán januártól, szívesen visszamegyek tanítani, helyette-
síteni. Nem tudtam megválni a szertáramban lévő dol-
goktól sem, lehetetlen kidobni bármit is. Rendezgettem a 
holmimat, mert tudom, hogy át kell adnom a helyet, de 
amikor meglátok egy pici papírt, amire az van írva, hogy 

„Szeretlek, Kati néni”, akkor elsírom magam. Szóval, va-
lahogy jön majd minden haza, én meg valamikor vissza az 
iskolába. A sok-sok műsor forgatókönyvére, az óravázla-
taimra pedig van jelentkező, és ez is jó érzés.
De most unokázás, virágok, kert, sütés-főzés következik, 
belekóstolunk a nyugdíjas évekbe.

Fotók: Kristóf István
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Ballagás, évzáró

- A tanévzáró nemcsak ünnepélyes lezárása egy tanévnek, 
hanem egyben számvetés is. A tanév rendje szerinti prog-
ramjainkat, eseményeinket megtartottuk, hagyomány-
őrző rendezvényeink, mint a Kukorica-morzsoló délután, 
Magyar Népmese napja, Farsang, Advent, Mackónap, Pa-
lacsintás nap, Húsvétoló, mind-mind megtartottuk, ezek 
színesítették diákjaink iskolai életét. Ismét sikeresen pá-
lyáztunk és nyertünk az Erzsébet Programra, így iskolánk 
valamennyi diákja élményekben gazdag programmal vett 
részt az őszi Erzsébet Táborban a Herceghalom Gyerme-
keiért Alapítvány támogatásával, finanszírozásával – 

mondta évzáró beszédében Horváthné Gacsályi Marianna 
intézményvezető. Egyben köszönetét fejezte ki a Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt. pályázati lehetőségéért, melynek 
segítségével idén 7. alkalommal vehettek részt a hetedi-
kes diákok a Határtalanul Programban. A tanulók szerint 
a délvidéki utazás az egyik legkedvesebb élményük marad. 
A véget ért tanévben általános nevelőtestületi dicséretben 
részesült 7 tanuló, kitűnő bizonyítványt 120-an vihettek 
haza. Bukás nem volt, az iskola tanulmányi átlaga 4,5.

- Ahogyan a banketten nekünk énekeltetek könnyes szem-
mel, most mi is itt állunk előttetek meghatódva. Minden 

JúnIuS 17-Én záRult A tAnÉv Az áltAlánoS ISKolábAn 183 tAnítáSI nAp után. 
HeRcegHAloMbAn 300 tAnuló KApott bIzonyítványt, KÖzülüK 176-An MűvÉSzetI 
ISKoláS bIzonyítványt IS, AMI Azt bIzonyítJA, Hogy A KÉpző- ÉS zeneMűvÉSzetI 
oKtAtáS tÖRetlen nÉpSzeRűSÉgneK ÖRvend.

Fotók: Kristóf István
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ballagás lezárását jelenti egy korszaknak. A mai nap igen 
fontos számotokra. Ez a ti napotok, az elválás, a búcsúzás 
napja. Lezárul életetek egy szakasza és egy új, remények-
kel teli időszak kezdődik. De tudom, hogy a herceghalmi 
iskolában 8 év alatt megszerzett tudás és kompetenciák 
jó alapot biztosítanak nektek a továbbtanuláshoz, maga-
tokkal tudjátok vinni a folyamatos önfejlesztés igényét, a 
kihívásokhoz való alkalmazkodás képességét – mondta 
ballagási beszédében Horváthné Gacsályi Marianna.
Idén 31-en fejezték be általános iskolai tanulmányaikat 
Herceghalomban, közülük többen nevelőtestületi dicsé-

retben, dicsérő oklevélben, illetve Herceghalmi Champi-
on díjban részesültek.

Az ünnepi műsor végén az intézményvezető asszony a pe-
dagógusoknak mondott köszönetet. „Hálás vagyok peda-
gógusainknak, akik a jelentős pedagógushiány következtében 
erejükön felül helytálltak. Szeretném megköszönni az elmúlt 
időszakban tanúsított rendkívüli munkavégzésüket, kitartá-
sukat, lelkesedésüket, kreativitásukat, befektetett energiáju-
kat, együttműködésüket.”
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Határtalanul, délvidéken

A magyar-szerb határ zavartalan átlépése után első úti-
célunk a Palicsi-tó volt, aminek egy részén sétálgattunk. 
Ez idő alatt megcsodáltuk a tó körüli szobrokat és építmé-
nyeket, majd Szabadka felé vettük az irányt. Itt született 
a híres magyar költő, Kosztolányi Dezső, akinek a szobrát 
megkoszorúztuk, majd körülnéztünk a városban. 
Jártunk a Városházán is, ahol az idegenvezető érdekes in-
formációkat osztott meg velünk. Fél óra szabadidő után 
a Bácskertesi József Attila Általános Iskolába érkeztünk, 
ami a testvériskolánk. Átadtuk nekik a magunkkal ho-
zott ajándékot is, majd vendégül láttak, s megnéztünk 
egy tantermet és a tornatermet is. Meglátogattuk az isko-
la szomszédságában a Tájházat, ahol régi bútorokat, tár-
gyakat tekinthettünk meg. Bácskertestől a Nemzeti ösz-
szetartozás szobor koszorúzásával búcsúztunk.
Első szállásunk a Kátai tanya volt, ahol vacsora után min-
denki szétszéledt a sok lehetőségnek köszönhetően: lehe-
tett focizni, kosarazni, de még állatokat simogatni is. A 
fárasztó és hosszú nap után egy nem túl pihentető éjsza-
ka következett.
A második napon mindenki fáradtan ébredt. Reggeli után 
a Kátai tanya közelében kürtőskalácsot sütöttünk, majd 
Pétervárad felé vettük az irányt. Innen gyönyörű ki-
látás nyílt az Újvidékre. Betekintést nyerhettünk a vár 
alatt található alagútrendszerbe is. Ezután Zimonyba 
vezetett utunk, ahol a Milleniumi torony meglátogatása 
után Nándorfehérvárra utaztunk, ahol a várban érdekes 
információ kat tudhattunk meg mind a diadalról, mind a 
vár építési mozzanatairól. 

A közeli plázában fél óra szabadidő letelte után a szállásra 
indultunk, ahová bár hosszú, de legalább ugyanannyira jó 
buszozásban volt részünk. A vacsora után az aznapi élmé-
nyeknek köszönhetően az este nyugodtabban telt. 
Reggeli után rögtön el is indultunk Galambóc várába. Egy 
kis várakozás után az idegenvezető elmesélte a vár törté-
netét és nevének legendáját is. Egy kis szuvenírvásárlás 
után hajókázni mentünk a Dunára. A Vaskapu-szoroson 
és a Kazán-szoroson átkelve láthattuk a Decebál-szobrot, 
a Széchenyi-táblát és a Trajanus-táblát is. A kirándulás 
szerbiai programjai ezzel véget értek.
Romániába, Herkulesfürdőre érve a szálláselfoglalás előtt 
sétáltunk egyet a városban, majd a vacsorát elfogyasztva 
mentünk el az utolsó éjszakára. Az utolsó reggeli után Te-
mesvárig hosszú út vezetett, amit sokan pihenésre hasz-
náltak. Odaérve bementünk egy ortodox templomba, majd 
kis séta után meg is érkeztünk a Klapka György szoborhoz, 
aminek megkoszorúzása után egy óra szabadidőt kaptunk. 
A buszba visszaérkezve mindenki csendes elfoglaltságba 
kezdett. A határon sokat kellett várni, de végül élmények-
kel gazdagon érkeztünk vissza Herceghalomra.

Nagyon köszönjük az élményekkel teli napokat és a sok 
türelmet osztályfőnökeinknek, Széchenyi Ági néninek 
és Pais Mariann néninek, valamint kísérő tanárainknak, 
Horváthné Gacsályi Marianna igazgatónőnek és Széche-
nyi Zoli bácsinak.

Geiszt Annamária 7.a

JúnIuS 5-Én A 7. ÉvFolyAM A HAtáRtAlAnul pRogRAM KeRetÉben Reggel HÉtKoR elIndult 
SzeRbIA FelÉ. MáR IzgAtottAn váRtuK A KIRánduláSt, ezt FoKoztáK A KülÖnbÖző 
előKÉSzítő FelAdAtoK IS.
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egyedül az összefogásnak van helye

Csizmadia Zsuzsa polgármester Karinthy Frigyes sorait 
idézve megjegyezte: „valamikor hallani fogsz majd az élet-
nek egy fájdalmas csodájáról – arról, hogy akinek levágták 
a kezét és a lábát, sokáig érzi még sajogni az ujjakat, amik 
nincsenek. Ha ezt hallod majd: Kolozsvár, és ezt: Erdély, és 
ezt: Kárpátok – meg fogod tudni, mire gondoltam.” Hozzá-
tette: egyedül az összefogásnak van helye, minden szin-
ten. Összefogással mindenre képesek vagyunk! Családok, 
kis közösségek és a magyarság is! Éljünk így, legyen kö-
zös jövőnk!
Nagy Lajos nyugalmazott iskolaigazgató ünnepi beszédé-
ben kiemelte a trianoni békediktátum mára kivetített ha-

tásait ismertetve, hogy mekkora területet vesztett el ak-
kor a magyarság. Majd elemezte Trianon szemszögéből az 
aktuálpolitikai helyzetet.
Az iskola két tanulója egy Babits és egy József Attila verssel 
emlékezett meg az 1920-ban történt nemzeti tragédiáról.

Csizmadia Zsuzsa megköszönve a közös emlékezést fel-
hívta rá a figyelmet, hogy „amíg a fejben van hazaszeretet, 
érezzük, hogy magyarok vagyunk, a határ túloldalán rekedt 
nemzettársainkra barátként, nemzettársként tekintünk, ad-
dig minden rendben van.”

(hirkapszula.hu)

A neMzetI ÖSSzetARtozáS nApJA AlKAlMából A tRIAnonI bÉKedIKtátuMRA eMlÉKezteK 
HercegHalomBan.
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burkolatcsere a főúton önkormányzati 
segítséggel

A Magyar Közút Nonprofit Zrt. Pest Vármegyei Igazgató-
sága és Herceghalom Község Önkormányzata az 1 sz. fő-
út aszfaltburkolatának szakaszos felújításában, kopóréteg 
cseréjében állapodott meg – tudtuk meg Csizmadia Zsu-
zsanna polgármestertől.
Az 1. sz. főút Móricz-liget alatti szakasza a vasútállomás 
magasságában lévő gyalogátkelőhelytől Bicske irányában, 
szakaszosan új kopóréteget kap Herceghalom Község Ön-
kormányzatának kezdeményezésére. A település 20 millió 
forinttal támogatja a beruházást, amely most 330 méterre 
elegendő. A fejlesztés azt jelenti, hogy a közúti forgalom-
ból fakadó zaj nagymértékben csökken majd ezen a sza-
kaszon, mert a mostani „kopogós”, elavult technikájú ko-
póréteget egy „simább” aszfaltburkolatra cserélik.

- A zajterhelésnek leginkább kitett szakasz közel 1 kilo-
méter hosszú, ezt két-három ütemben, ahogy az önkor-
mányzat költségvetése engedi igyekszünk befejezni – 
nyilatkozta megkeresésünkre a polgármester.

A Magyar Közút várhatóan nagyfelületű burkolatjavítás 
keretében 5 cm rétegen marást és 5 cm kopóréteg javítást 
végez majd. A kivitelezési idő néhány munkanapot vesz 
majd igénybe.
Az út szakaszos felújítása az önkormányzat és az útkeze-
lő társaság koprodukciójában készül majd. A melegaszfal-
tot és annak szállítását az önkormányzat, míg a bedolgo-
záshoz szükséges gépláncot (humán- és gépi erőforrást) 
valamint a forgalomelterelést a Magyar Közút biztosítja 
majd.

„Zajvédő falat terveztünk már jó ideje ezen a területen megvé-
dendő a község ezen részét, de azt is tudjuk, hogy ez hatalmas 
költség (több száz millió forint lenne), amely a jelenlegi gaz-
dasági helyzetben reálisan nézve rövid távon nem lesz meg-
oldható. Ezért a 70es években megépített kopóréteg cseré-
jét kezdeményeztük, ami a nyáron meg is valósulhat” – tájé-
koztatott Csizmadia Zsuzsanna.

(hirkapszula.hu)

elKezdődIK nyáRon Az 1.Sz. Főút HeRcegHAloM tÉRSÉgÉben tÖRtÉnő KopóRÉteg-
cSeRÉJe, A HelyI ÖnKoRMányzAt HAtHAtóS KÖzReMűKÖdÉSÉvel. cÉl A zAJHAtáS 
mérSéKléSe.

Fotó: Pixabay
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Miért?
A csípőszúnyogok lárvái
vízben fejlődnek. Tévedés
azt gondolni, hogy csak a
tavak, folyók árterében
szaporodnak a szúnyogok.
Több gyakori szúnyogfaj
lárvája a ház körüli kisebb-
nagyobb vízgyülemekben,
vizesedényekben fejlődik.
Akár egy pohárnyi vízben is
több száz szúnyog fejlődhet.

Hogyan?
Szüntesse meg otthonában azokat a vízgyűjtőket, amelyek a szúnyogok szaporodását segítik.
Hívja fel családtagjai, ismerősei figyelmét is a szúnyogok elleni védekezés fontosságára. Kérjük,
ossza meg felhívásunkat.

A nyári hőmérséklet mellett
akár egy hét alatt végbemegy a
szúnyoglárvák fejlődése.
A gépkocsiról vagy repülőgépről
levegőbe porlasztott szúnyog-
irtószer a kifejlett szúnyogokat
pusztítja el.
Amennyiben a vízben a
szúnyoglárvák fejlődése zavar-
talan, folyamatosan kelnek ki az
új szúnyogok, így a szúnyog-
ártalom napok alatt ismét
kialakul.

Segítse Ön is a szúnyogok elleni védekezést!

A kerti tóban tartott apró halak legtöbbje 
elfogyasztja a szúnyoglárvákat.

A rendszeresen kezelt, tisztított vizű 
medencében nem maradnak életben a 

szúnyoglárvák. 

Az ereszcsatornát, vízelvezető árkot tartsa 
karban, hogy a csapadékvíz elfolyhasson.

Az udvaron tárolt vödröt, kannát, 
talicskát, gyermekjátékot, stb. fordítsa 

fel, hogy abban az esővíz ne tudjon 
összegyűlni.

Az állatok itatóvizét ne csak utántöltse, 
hanem rendszeresen cserélje friss vízre.
Az esővízgyűjtő hordót, víztárolót, stb. 

fedje le vagy sűrű hálóval takarja le.

A takaróponyvát, mezőgazdasági fóliát, stb. 
olyan módon terítse le, hogy a víz ne álljon 

meg rajta.

Ne tároljon a szabadban szétszórtan 
olyan hulladékot, pl. gumiabroncsot,

stb. melyben a víz összegyűlhet.

Ne hagyja, hogy a virágcserepekben, 
cserépalátétben hosszabb ideig víz 

álljon. A temetői virágvázát töltse fel 
apró kaviccsal, sóderral vagy homokkal 

és erre öntse a vizet.

A felhívást készítette: Nemzeti Népegészségügyi Központ
További információért látogasson el a https://www.nnk.gov.hu/index.php/jarvanyugyi-es-infekciokontroll-foosztaly/lakossagi-

tajekoztatok/altalanos-tajekoztatok honlapra

Több szúnyogfaj a telet úgy 
vészeli át, hogy a kifejlett 
szúnyogok fagytól védett 

helyekre húzódnak be ősszel. A 
garázs, pince, akna, stb. 

nyílászáróit tartsa zárva  az őszi 
hónapokban, vagy 

szúnyoghálóval védje azokat.



Klíma és hőszivattyú berendezések 
telepítése, karbantartása és 

szervizelése

Ne csak HŰTSÖN, FŰTSÖN is vele!
Váltsa ki a gázzal való fűtést gazdaságos, megújuló 

energiaforrásokkal!

Elérhetőség:
Sánta András 

Tel.: +36/20-247-6819
klimaherceg@gmail.com

www.facebook.com/hercegklima


